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D���� ���������,
pozdravujem Vás z príležitosti slávnosti

Nepoškvrneného počatia Panny Márie. Prá‐
ve tomuto privilégiu z prvého okamihu ži‐
vota Panny Márie je zasvätená kustódia mi‐
noritov na Slovensku. Panna
Mária nebola očistená od
hriechu, ale uchránená pred
ním, a to od začiatku svojho
života. Zaiste vznešenejšie
je ostať čistý, než sa očisťo‐
vať po zašpinení. Svätý Ma‐
ximilián písal, že toto je
prvý dar, ktorým Boh ob‐
daroval našu nebeskú Mam‐
ku a prvý dar býva najmilší.
:-) Týmto listom sa snažíme
spraviť radosť Nepoškvrne‐
nej aj Vám, a to o to viac, že
prežívame jubilejný rok –
800. výročie schválenia
našej reguly, ako sme o tom
písali už v minulom Mino‐
ritskom liste. Krásne je, že
toto výročie je spojené aj s 8.
decembrom. Totiž práve
v deň výročia schválenia reguly – 29. no‐
vembra (sviatok Všetkých svätých Se‐
rafínskeho rádu) – sa v našich kláštoroch
začína novéna k Nepoškvrnenej.

Teší ma, že vo všetkých našich klášto‐
roch sa ju snažíme prežívať čo najintenzív‐
nejšie. Do Karlovej Vsi počas 9 dní
prichádzali bratia františkáni, kapucíni
a minoriti. Témami ich homílií vo svätých
omšiach boli myšlienky z Reguly sv. Fran‐
tiška. Hlavným celebrantom svätej omše
v deň slávnosti má byť apoštolský nuncius

na Slovensku Mons. Nicola Girasoli.
V Spišskom Štvrtku počas novény – na
prvú adventnú nedeľu – uviedli do kostola
relikvie blahoslavenej rodiny Ulmovcov.
V Levoči sa v celebrácii svätých omší strie‐
dali kňazi z okolia. Hovorili na tému Panna

Mária a my. V deň Nepoškvrneného počatia
by mal prísť otec biskup Ján Kuboš. V Bre‐
hove pozvali na celú novénu kapucína brata
Jakubrafaela Pataya.

S Nepoškvrnenou sa spája aj druhé naše
výročie – 800 rokov od prvých jasličiek
v Greccio. Svätý Otec František rozhodol,
že z tejto príležitosti od 8. decembra do 2.
februára 2024 (sviatok Obetovania Pána
a zároveň Deň zasväteného života) bude
možné získať plnomocné odpustky vo fran‐

tiškánskych kostoloch za obvyklých pod‐
mienok a po zotrvaní v modlitbe pri tam vy‐
stavených jasličkách.

S oboma našimi výročiami sa zaujíma‐
vým spôsobom spája náš spolubrat

Zdzisław Kĳas. K obom
napísal knihy, do ktorých
predslov napísal Svätý Otec
František! Tú o regule sa
nám podarilo preložiť do
slovenčiny . Brat Zdzisław
bol v Ružomberku na konfe‐
rencii venovanej našim
výročiam, a tak Vám ponú‐
kame krátky rozhovor s ním.

Ako prílohu tohto listu
Vám posielame minoritský
kalendár. Jeho autorom je
náš spolubrat Peter Pikulík,
bohoslovec z Ríma, so svoji‐
mi kamarátmi, s ktorými štu‐
doval fotografiu v Zlíne. Ko‐
mentáre k fotkám napísala
jeho profesorka. Nádherný

kalendár. Pre mňa ani nie tak kvôli fotkám,
ako kvôli ich komentárom a priam Františ‐
kovej schopnosti vidieť hĺbku a súvislosti
aj v každodennosti.

Drahí priatelia, nech Vás nepoškvrnená
Panna Mária sprevádza adventným ob‐
dobím a pripraví Vás na čo najlepšie
prežívanie sviatkov narodenia jej Syna,
nech sa Božie Dieťa narodí v každom z nás.

br. Martin M. Kollár
provinciálny kustód
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Koncom októbra nás navštívili bohoslov‐

ci tretieho ročníka Kňazského seminára
biskupa Vojtaššáka zo Spišskej Kapituly
spolu s otcom vicerektorom Michalom Ja‐
nigom. Svojou návštevou potešili nielen
nás bratov minoritov, ale
aj farské spoločenstvo
účasťou na svätých
omšiach v nedeľu 29. ok‐
tóbra a rozhovormi
s miestnymi veriacimi pri
farskej káve.

Brat gvardián od 7. do
8. novembra v Drienici
pri Sabinove viedol for‐
mačné stretnutie mladých
kňazov na tému sviatosť
zmierenia. Snažil sa im

zdôrazniť, že kňazi sa stávajú dobrými spo‐
vedníkmi, nakoľko sa sami spovedajú
a využívajú milosti, ktoré im poskytuje
svätá spoveď.

Na spiatočnej ceste sa brat Lucián zasta‐
vil v provinciálnej komunite Školských

sestier sv. Františka v Žiline, kde im počas
slávenia vešpier odovzdal relikvie vlasov
svätého Jána Pavla II. Slávnosti sa zúčast‐
nili školské sestry na čele s provinciálnou
predstavenou s. Rafaelou Zvrškovcovou.

15. novembra po rannej svätej omši sa
evanjelizátor Juraj Zlocha
stretol so žiakmi 8. – 9.
ročníkov a s gymnazistami
našej cirkevnej spojenej ško‐
ly. Juraj Zlocha je zdravotne
ťažko postihnutý. Venuje sa
publikačnej tvorbe, animácii
a moderovaniu. Svedčí
o Bohu, viere a o svojom ži‐
vote, ktorý sa snaží prežiť
plnohodnotne napriek
mnohým obmedzeniam.

br. Lucián M. Bogucki
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V dňoch 5. a 6. novembra sa v Brehove

konal tzv. Deň kustódie, čiže stretnutie
slovenských minoritov zo všetkých našich
kláštorov. Bratia strávili spoločný čas mod‐
litby, oddychu a reflexie. Tentokrát venova‐
li pozornosť aktuálnym záležitostiam našej
zemplínskej misie. Spoločne si pozreli
hrubý strih dokumentárneho filmu o novi‐
covi Štefanovi Iglódym, po ktorom sa re‐
hoľníkom prihovoril br. Jozef Sukeník, vic‐
epostulátor procesu jeho svätorečenia.
V prezentácii oboznámil bratov o krokoch,
ktoré musí v najbližšom období podniknúť
rehoľa ako taká. Kládol im na srdce úsilie,
ktoré v tomto diele musia vynaložiť všetky
komunity. Blahorečenie je Božia milosť,
s ktorou treba spolupracovať, nie je to len
administratívny proces. Druhú časť pracov‐
ného stretnutia bratia využili na obhliadku
areálu brehovského kláštora. Bratia totiž
na jar na kustodiálnej kapitule rozhodli
o vypracovaní projektu rozvoja a budúceho

využitia tohto areálu. Popoludní sa všetci
odobrali do Radu na slávnostnú sv. omšu
z príležitosti 384. výročia mučeníckej smrti
brata Štefana.
Do farského
kostola pricesto‐
vali veriaci zo
susedných de‐
dín, ako aj
z Brehova,
Veľkých Ka‐
pušian, zo Spišs‐
kého Štvrtku,
Levoče či Starej
Ľubovne. Okolo
oltára sa v tamo‐
jšom farskom
kostole zhro‐
maždili takmer
všetci minoriti zo Slovenska i z kláštora
v maďarskom Jágri a viacerí diecézni kňazi
z oboch strán slovensko-maďarskej hrani‐
ce. Hlavným celebrantom a kazateľom
slávnosti bol dp. Štefan Novotný, rektor

kňazského seminára v Košiciach. Modlitby
sv. omše boli zamerané na našu túžbu po
jednote kresťanov, pretože br. Štefan umrel

rukami pokrs‐
tených ľudí,
ktorí nenávideli
katolícku vieru.
Po sv. omši sa
všetci v proce‐
sii odobrali ku
k a p l n k e
mučeníkov pri
budove fary. Na
mieste, kde bol
niekoľko sto‐
ročí pochovaný
brat Štefan a aj
iní mučeníci
tohto kláštora,

sme sa pomodlili za jeho blahorečenie.
Domáci pán farár so svojimi farníkmi pri‐
pravil pre pútnikov pohostenie pod holým
nebom – množstvo koláčov a teplý čaj.

br. Jozef Sukeník
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Františkánska rodina na Slovensku, Filo‐

zofická fakulta KU v Ružomberku a Ústav
pamäti národa zorganizovali dňa 20. no‐
vembra 2023 medzinárodnú konferenciu
„V šľapajach svätého Františka”. Jej
cieľom bolo pripomenúť 800. výročie
schválenia Potvrdenej reguly svätého Fran‐
tiška a prvých jasličiek, ktoré pripravil
v Greccio v roku 1223. Konferencia záro‐
veň pripomenula 40. výročie násilnej akcie
ŠtB zameranej proti františkánom
a Školským sestrám svätého Františka.

Konferenciu otvorila prednáška minoritu
Zdisława Kĳasa, profesora na Pápežskej
univerzite v Krakove a Teologickej fakulte
v Ríme, na tému – Skúsenosť a ovocie dru‐
hej temnej noci svätého Františka. Brat
Zdzisław Františkove životné obdobie v ro‐
koch 1220 až 1223 pomenoval časom dru‐
hej temnej noci. Jej vyvrcholením boli jas‐
ličky v Greccio. Ony predstavujú akúsi brá‐

nu, ktorou František prešiel do novej etapy
svojho života. Na konferencii bolo možné
zakúpiť knihu brata Zdzisława Regula a ži‐
vot, ktorej slovenský preklad sme pripravili

my minoriti v spolupráci s krakovskou kla‐
riskou a kapucínskym vydavateľstvom Mi‐
nor.

Z minoritských prednášateľov na konfe‐
rencii vystúpil ešte brat Tomáš Lesňák z
Ríma, asistent generálneho ministra, ktorý
načrtol dejiny minoritov na Slovensku v 20.
storočí a brat Jozef Sukeník, ktorý na zákla‐

de historických prameňov priblížil osobu
Štefana Iglódyho, novica nášho rádu,
umučeného na Dolnom Zemplíne v 17. sto‐
ročí. Počas konferencie zazneli ďalšie výz‐
namné príspevky od bratov a sestier z iných
františkánskych reholí.

Cieľom konferencie bolo ponúknuť prie‐
stor pre zdieľanie vedeckých poznatkov
pracovníkov z oblasti teológie, spirituality,
kultúry a dejín. Konferencie sa zúčastnili
okrem rehoľných bratov a sestier početní
členovia Františkánskeho svetského rádu.

Konferencia vyvrcholila svätou omšou
v univerzitnom Kostole Svätej rodiny
v Ružomberku – Rybárpoli, ktorej predse‐
dal spišský biskupMons. František Trstens‐
ký. Otec biskup v homílii okrem iného
poukázal na význam františkánskeho erbu
skrížených rúk Ježiša a Františka a zároveň
vyzval prítomných, aby sa nebáli skrížiť
svoje životy so životom Ježiša.

br. Lucián M. Bogucki
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V mesiaci november sa konalo

v brehovskom kláštore niekoľko
duchovných podujatí. V dňoch 9. –
12. novembra ponúkli bratia
verejnosti exercície v duchu evanje‐
lizačného kurzu Umenie nových
začiatkov. Ide o sériu prednášok vy‐
pracovaných podľa návodu talians‐
keho kňaza Fabia Rosiniho.
Dvanásti účastníci kurzu sa v mod‐
litbe a v reflexii nad Božím slovom
učili umeniu duchovného rozlišova‐
nia. Víkend od 17. do 19. novembra
patril v Brehove bohoslovcom

košickej arcidiecézy a rožňavskej
diecézy. Pod vedením otca gvardiá‐
na si konali duchovnú obnovu, pri
ktorej im bola predstavená spiritua‐
lita brata Štefana Iglódyho – osobný
vzťah s Kristom, ktorý je vášnivo
milujúcou osobou premieňajúcou
človeka na svoj obraz. V podobnom
duchu sa niesli aj duchovné cvičenia
pre zasvätené panny – ordo virgi‐
num. Tie si konali svoje exercície
v Brehove v dňoch 21. – 25. novem‐
bra. Ďalšie termíny a témy duchov‐
ných cvičení v Brehove budú ozná‐
mené na klastorbrehov.com.

br. Jozef Sukeník



20. novembra na konferencii v Ružomberku
bol prítomný Zdzisław J. Kĳas, generálny
postulátor nášho rádu (zodpovedný za pro‐
cesy svätorečenia). Položil som mu niekoľ‐
ko otázok.
Počas konferencie si hovoril o skúsenosti
a ovocí druhej duchovnej noci sv. Františ‐
ka. Mohol by si nám v krátkosti zhrnúť, čo
si hovoril o tejto noci a jej plodoch? A aké
dojmy si si odnášal z tejto konferencie?
Začnem poslednou otázkou, teda dojmy
z konferencie. Bolo to úžasné. Bolo jedi‐
nečné vidieť rehoľníkov a rehoľníčky rôz‐
nych inštitútov františkánskej rodiny, ktorí
sa zišli na jednom mieste a v jednom čase,
aby počúvali a hovorili o našom za‐
kladateľovi, o jeho charizme a o tom,
čo sa im prihodilo počas dlhej
histórie nasledovania Krista v duchu
svätého Františka. Bol to v každom
prípade jedinečný zážitok.
A teraz by som chcel povedať nie‐
koľko slov o Františkovej temnej
noci. Nie je možné povedať všetko,
pretože je to rozsiahla a zložitá téma.
Súvisí s ťažkou duchovnou skúse‐
nosťou, ktorú František zažil, keď sa
v roku 1220 vrátil z Palestíny. Keď sa
rozhodol ísť do Egypta, dobre si uve‐
domoval, že v jeho mladom ráde sú
mnohé názorové prúdy. Túto sku‐
točnosť však rešpektoval. Dbal preto
na to, aby tí, ktorí ho mali v jeho ne‐
prítomnosti nahradiť, boli bratmi
primerane pripravenými na túto úlo‐
hu. Tieto povinnosti zveril dvom re‐
hoľníkom.
František sa vydal do Svätej zeme,
ktorá prechádzala veľmi ťažkým ob‐
dobím. Vydal sa na Východ preto,
lebo chcel ohlasovať Kristovu lásku
všetkým – kresťanom, židom i mosli‐
mom a vyzvať ich, aby zanechali
zbrane, vzdali sa nepriateľstva, usilo‐
vali a dohodnúť a budovať jednotu.
Išiel ako ohlasovateľ veľkého Kráľa,
plný zápalu lásky a horlivosti. Chcel
hlásať pokoj v mene Kniežaťa poko‐
ja. Jeho mierová misia však zlyhala.
Pravdepodobne koncom jari 1220 sa Fran‐
tišek vrátil domov. Nechcel, ale musel. Na
jeho návrat do Assisi existovalo mnoho
vnútorných aj vonkajších dôvodov. Okrem
toho sa vrátil vážne chorý. Trpel na maláriu
a rôzne infekcie, ktoré ho postupne oslabo‐
vali a zhoršovali jeho zdravotný stav.Avšak
fyzická slabosť, či choroba nebola hlavným
dôvodom jeho rýchleho návratu. Dôležitým
dôvodom boli zmeny, ktoré sa začali usku‐
točňovať v „životnom štýle" bratov počas
jeho neprítomnosti. Bolo mu teda jasné, že
ďalšia neprítomnosť by mohla mať katas‐
trofálne následky pre víziu, ktorú mal o ná‐
boženskom spoločenstve, ktoré budoval.
To, čo našiel po svojom návrate, mu spôso‐
bovalo veľkého utrpenie. Mal dojem, že to,
čo bolo predtým, vyšlo navnivoč. Komuni‐
ta sa mu rozpadala, mierové misie boli ne‐

plodné, telo bolo čoraz slabšie. Bol nútený
napísať regulu, tá však nebola prĳatá. Mu‐
sel teda napísať druhú. Mnohí sa domnieva‐
jú, že s ňou nebol úplne spokojný, ale ak‐
ceptoval vôľu pápeža.
29. septembra 1220 sa vzdal vedenia rádu.
V istom zmysle sa stal „nahým", zbaveným
všetkého, čo sa zdalo, že vlastní. Jediné, čo
mu zostalo, bol Boh. Domnievam sa, že in‐
scenácia Vianoc v Grecciu, niekoľko
týždňov po schválení reguly pápežom, bola
akýmsi zavŕšením týchto ťažkých skúse‐
ností. „Vstúpil" do temnoty jaskyne a prosil
Pána, aby osvetlil temnotu jeho srdca.
Z jaskyne v Grecciu vyšiel s novou víziou
života. Odteraz sa stáva mystikom. Jeho

túžbou sa stáva výlučne blízkosť Boha, túž‐
ba stať sa mu podobným. Ovocím tohto
procesu sú stigmy (1224) alebo Chvála
stvorenia (1225).
Predslov k Tvojej knihe o našej regule
napísal Svätý Otec. Ako sa to stalo?
Ani mi nenapadlo, že by som sa s takouto
žiadosťou obrátil na pápeža. Bola to úplná
náhoda. Ešte pred tlačou som poslal text
knihy o regule, ktorú som pripravoval, jed‐
nému priateľovi kňazovi. Po niekoľkých
týždňoch mi oznámil, že priniesol úvod k
mojej knihe... od pápeža.
Keď som mu takmer o rok neskôr poslal
text knihy o Greccio, hneď mi oznámil, že
o napísanie úvodu tiež požiada Svätého
Otca. Po nejakom čase som bol pozvaný,
aby som si text od pápeža prevzal osobne.
Myslím si, že toto gesto pápeža potvrdzuje,
aké dôležité sú tieto jubileá pre celú Cirkev.

Zaujímavo si vyjadril, že regula má zodpo‐
vednosť za bratov (jej usmernenia zabez‐
pečujú cestu svätosti) a bratia majú zodpo‐
vednosť za regulu (aby sa jej usmernenia
uplatňovali v súčasných podmienkach).
Ako vidíš úlohu nás menších bratov kon‐
ventuálov v súčasnej Cirkvi a v súčasnom
svete?
To je dôležitá a zároveň ťažká otázka. Naše
povolanie, poslanie, úloha, atď. – je to, čo
od nás chcel František – hlásať Ježiša Kris‐
ta. To je naša najdôležitejšia úloha, naše
hlavné poslanie, jediný zmysel toho, že sme
rehoľníkmi.
Regula svätého Františka bola napísaná

predovšetkým pre tých, ktorí sa roz‐
hodli nasledovať Krista (sequela
Christi) a ohlasovať ho. Teda nielen
ho hľadať (quaerere Deum). Regula
má evanjelizačný, apoštolský, mi‐
sionársky charakter.
Je zodpovedná za bratov v tom zmys‐
le, že kto niečo zadáva, cíti sa záro‐
veň zodpovedný za tých, ktorým to
zadáva. Rôznymi spôsobmi sa usilu‐
je, aby prĳali a naplnili jej posolstvo.
Píšeš, že regula je priateľ, ktorý nás
podrží, ale aj upozorní, ak je to pot‐
rebné. Majú pre Teba niektoré slová
reguly v tomto ohľade osobitný výz‐
nam?
Svätý František sa cez svoju regulu
akoby pozerá na nás. Cez napísané
ustanovenia sa pozerá na mňa, ale aj
na každého, kto sa rozhodol žiť
podľa týchto pokynov. Vstupuje so
mnou do akéhosi vnútorného dialógu
– odhaľuje sa mi a zároveň mi um‐
ožňuje spoznať seba samého. Vo svo‐
jej regule ma povzbudzuje, aby som
odvážne kráčal po zvolenej ceste,
a učí ma, ako mám konať, aby som
z nej nezablúdil. Je so mnou v každej
situácii. Aj keď som padol alebo som
sa stal slabým, regula je naďalej mo‐
jím priateľom. Ukazuje mi ako vstať
a kam ísť. Vďaka tomu regula nie je

len historickým právnym textom,
napísaným pred 800 rokmi. Je to dokument,
ktorý je po všetky tie storočia mimoriadne
živý a inšpirujúci.
Každé slovo v regule je dôležité, pretože v
každom je ukrytá duchovná skúsenosť
svätého Františka. V každom sa skrýva sila
Ducha Svätého a jeho ovocie. Človek ho
nachádza, keď ho prĳíma a uvádza do živo‐
ta.
Veľmi sa mi páči, ako si spojil prvé slová
reguly o tom, že naším životom je zacho‐
vávanie svätého evanjelia – Kristovými
slovami – že kto ho miluje, bude zacho‐
vávať jeho slová. Takže zachovávanie
evanjelia je vlastne vyjadrením našej lásky
k Bohu. Ako píšeš, táto láska je nielen
začiatkom reguly, ale aj nášho rehoľného
života. Čo myslíš – ako najlepšie vzbudiť
v ľuďoch lásku k Bohu?
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Zvestovaním Ježiša Krista, jeho lásky
k nám a toho, čo nám dáva, aby sme na jeho
lásku odpovedali láskou. Druhou podmien‐
kou vzbudenia lásky ľudí ku Kristovi je náš
osobný príklad života. Podľa môjho skrom‐
ného názoru sú to dva najlepšie, najdôleži‐
tejšie a zároveň najjednoduchšie spôsoby,
ako v ľuďoch prebudiť lásku k Bohu. Len
keď srdce toho, kto hovorí o Bohu, horí
žiarou lásky k Bohu, dokáže zapáliť k láske
k Bohu aj ostatných, svojich poslucháčov
alebo priateľov na ceste.
Počiatočná láska k Bohu sa musí formovať.
Regula predstavuje túto formáciu a končí
kapitolou o misii, o ktorej píšeš ako o
vyvrcholení procesu formácie brata. Ako
hodnotíš našu misiu – v tomto zmysle aj
našu formáciu?

Regula nie je len právnym textom. Predpi‐
sy, ktoré obsahuje, nie sú určené na po‐
sudzovanie postoja rehoľníka. Majú slúžiť
na niečo viac. Neobsahujú len normy, ktoré
sa týkajú prĳatia rehoľníkov, ich fungova‐
nia v komunite, povinností a práv, ktoré im
prináležia. Človek sa vyjadruje prostred‐
níctvom vzťahov, a preto je dôležité, aby
regula presne a jasne stanovila tie záko‐
nitosti, ktoré tieto vzťahy robia správnymi
a príjemnými.Ale okrem toho všetkého, sa‐
mozrejme, dôležitého, František urobil
z reguly akúsi „príručku" na výchovu bra‐
tov.
František dal svojim bratom návod na
šťastný život – na zemi i v nebi. Všetko
v nej teda tvorí jeden celok. Všetko je pod‐
statné a tvorí jeden kompaktný systém. Nič

v ňom nechýba. Je úplný. Zahŕňa božské
a ľudské záležitosti jednotlivého brata
i celého spoločenstva. Ak by to tak nebolo,
ak by sa vynechal nejaký prvok, dôležitý
pre život jednotlivca alebo spoločenstva,
Regula by tým stratila svoj status úplnej
príručky v oblasti výchovy. Preto musí byť
vo svojich radách a nástrojoch úplná.
Regula je preto formatívnym dokumentom.
Akýmsi discepolato francescano, príručkou
pre nepretržitú, kontinuálnu františkánsku
formáciu, ktorá vyvrcholí šťastím v nebi.
Normy a predpisy obsiahnuté v Regule, ich
poradie a obsah, boli usporiadané tak, ako
sa na dobrú „príručku" pre vnútornú formá‐
ciu bratov patrí.

Za rozhovor ďakuje br. Martin M. Kollár
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V dňoch 25. a 26. novembra sa

v Spišskom Štvrtku konali oslavy 30.
výročia obnovenej prítomnosti minoritov
na Spiši. Niesli sa v duchu spomienok
na našich bratov, či bilancovania, ako aj
povzbudenia do
ďalšej spoloč‐
nej práce.
V sobotu ráno

P. Lucián Bo‐
gucki bol hlav‐
ným celebran‐
tom svätej
omše, počas
ktorej so spo‐
lubratmi poďa‐
koval veriacim
za prĳatie, pod‐
poru, dlhoročné
p r í j e m n é
prostredie pre
duchovný rast.
P. Adam Baran v homílii zdôraznil, že 30
rokov je dosť dlhá doba a že pôsobenie na
Spiši sa odrazilo nielen v životoch veria‐
cich, ale aj v samotnej minoritskej komuni‐
te.
Po svätej omši sa bratia spolu s hosťami

presunuli do reštaurácie Motorest, kde nas‐
ledovalo slávnostné sympózium. V tejto

časti sa prednášajúci predstavili jednotlivý‐
mi témami:
1.Mons. František Dlugoš: Prierez de‐

jinami minoritov na Spiši s dôrazom na ob‐
dobie 1945 – 1993
2.P. Lucián Bogucki OFMConv.: Spo‐

mienky na návrat minoritov do Spišského
Štvrtku a obnovu rehoľného života
3.PaedDr. Barbora Cehulová: Pedago‐

gicko – pastoračná činnosť minoritov
v Spišskom Štvrtku
4.PaedDr. Stanislav Šveda: Kaplnka Na‐

nebovzatia Panny Márie v Spišskom Štvrt‐

ku ako srdce miestnej komunity a centrum
ľudových misií

Prednášky zaujali všetkých prítomných
svojou originalitou, odbornosťou a potešili
myseľ i ducha každého. V programe bol aj

spoločný obed a o 18:00 sa konala
sv. omša v Dome nádeje za zos‐
nulých dobrodincov rehole minori‐
tov.

V nedeľu o 11:00 celebroval
svätú omšu ICLic. Peter Majcher,
dekan v Levoči. Kazateľ vyzdvihol
prácu minoritov v obci a poukázal
na ich horlivosť pri hľadaní spôso‐
bov odovzdávania viery v dnešnom
modernom svete. Slávnosti sa
ukončili stretnutím veriacich a hostí
pri pohári punču, bigosu a dobrej
klobásky v kultúrnom dome
v Spišskom Štvrtku.

Pán Boh zaplať minoritom za ich dlho‐
ročnú prácu. Vyprosujeme im hojnosť
Božích milostí, nech za nich oroduje ich za‐
kladateľ sv. František a Božia Matka nech
sa za nich prihovára u svojho Syna..

Barbora Cehulová
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Možno si ešte pamätáte ten urputný

zápas v októbri roku 2013, vďaka
ktorému sa nám od Nadácie VÚB po‐
darilo získať finančné prostriedky na
reštaurovanie vstupného portálu le‐
vočského kláštora. V októbri a novem‐
bri 2023 sme vďaka dotácii z Minis‐
terstva kultúry mohli zreštaurovať aj
vstupný portál do kostola.
Z Prešovského samosprávneho kraja

sme zase dostali dotáciu na veľkú vsta‐
vanú skriňu v pastoračnej miestnosti
oproti sakristii a z fondu na pomoc
ukrajinským utečencom sme zre‐
konštruovali priestory, v ktorých sme
poskytli útočisko viacerým rodinám
(momentálne máme tiež ubytovanú
jednu rodinu v núdzi). Tešíme sa aj
z novej zabudovanej skrine v pastorač‐
nej miestnosti pri hradbách.

br. Tomáš M. Vlček


